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Spørgsmål 

Kan ministeren dokumentere sin påstand om, at familieejede virksomheder vil dø, fusio-

nere eller blive opkøbt uden nedsættelsen af arveafgiften? Der henvises til artiklen ”Mini-
ster: Der er et moralsk argument bag sænkningen af arveafgift” bragt i Politiken den 12. 
april 2017.  

 

Svar 

Den foreslåede lempelse af generationsskiftebeskatningen medfører, at de familieejede 

virksomheder i forbindelse med generationsskifte i mindre grad drænes for likviditet, idet 

pengene, der ellers skulle gå til betaling af bo- og gaveafgift, kan blive i virksomheden og 

f.eks. finansiere nye investeringer. Jeg er overbevist om, at det vil bidrage til at sikre, at 

virksomheden økonomisk er bedre stillet efter et generationsskifte.  

 

Hvis man som regeringen positivt prioriterer og anerkender det store bidrag til samfun-

det, som de familieejede virksomheder yder, er det derfor nærliggende at se på, om ram-

mevilkårene for disse virksomheder kan forbedres. Det kan de, og det er netop, hvad re-

geringen med lovforslaget lægger op til at gøre. 
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